
Protokół Nr XLVII/17

z XLVII sesji Rady Miejskiej w Pabianicach, która odbyła się w dniu 25 października 2017r.
w sali Nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach ul. Zamkowa 16.

Stan Radnych – 23
Obecnych – 22
Lista  obecności  radnych  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  stanowi  załącznik  Nr  1  do
protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.

Ad.1
Przewodniczący  Rady Miejskiej  Pan  Andrzej  Żeligowski  (dalej:  Przewodniczący  Rady)
otworzył  o  godz.  16.00  XLVII  sesję  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach.  Powitał  Radnych,
Prezydenta z jego najbliższymi współpracownikami oraz pozostałych zaproszonych gości. 
Poinformował  o  śmierci  Pana  Sylwestra  Jagudzkiego,  pracownika  MOK,  Radni  uczcili
pamięć Pana Sylwestra Jagudzkiego minutą ciszy.

Ad.2
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  Radni  otrzymali  rozszerzony  porządek  obrad
(zał. Nr 2) 
Poprosił o wskazanie projektów uchwał, które będą przyjmowane w głosowaniu imiennym.
Nie było. 

Ad.3
Przewodniczący Rady poinformował,  że  protokoły  Nr XLV/17 z dnia 17 sierpnia 2017r.
i Nr XLVI/17  z  dnia  19  września  2017r.  zostały  wyłożone  w  Biurze  Rady  Miejskiej
do wglądu  w  ustawowym  terminie.  Do  treści  protokołów  nie  zgłoszono  uwag,  wobec
tego uważa protokoły za przyjęte.

Ad.4
dot. Powołania Komisji Uchwał i Wniosków.
Przewodniczący  Rady  zaproponował  do  Komisji  Uchwał  i  Wniosków radnych:  Adama
Kaczorowskiego, Bożennę Kozłowską i Zofię Kriger-Kozłowską.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Uchwał i Wniosków. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia ww. składu: za – 22, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Ww. skład Komisji został przyjęty jednogłośnie.

Ad.5
Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca złożonych oświadczeń

Przewodniczący Rady poinformował, że: 
- wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe w terminie tj. do końca kwietnia 2017 r. 
-  oświadczenia  zgodnie  z  ustawą  o  samorządzie  gminnym  zostały  opublikowane



na stronie  internetowej  Urzędu  Miejskiego  w  Pabianicach  oraz  przekazane  do  Urzędu
Skarbowego w Pabianicach w dniu 11 maja 2017 r. 
- Urząd Skarbowy w Pabianicach nie wniósł dotychczas żadnych uwag do treści złożonych
oświadczeń majątkowych radnych.

Prezydent  Miasta  Pabianic  Pan  Grzegorz  Mackiewicz  (dalej:  Prezydent  Miasta):
informacja dokładnie takiej samej treści, tylko dotycząca pracowników Urzędu Miejskiego
w Pabianicach.

Ad.6
Prezydent  Miasta  przedstawił  informację  dot.  wydanych  zarządzeń,  przygotowanych
projektów  uchwał,  ważniejszych  decyzji  oraz  spotkań  za  okres  od  12  sierpnia  2017r.
do 21 czerwca 2017 roku. (zał. nr 3)
Ponadto:
• Otrzymaliśmy  dofinansowanie  unijne  w  wysokości  146,5  mln  zł  z  przeznaczeniem
na poprawę jakości komunikacji autobusowej, termomodernizację budynków oświatowych
oraz  przebudowę  linii  tramwajowej  41.  Projekt  komunikacyjny  (wartość  70,5  mln  zł,
dofinansowanie  48  mln  zł)  –  został  ogłoszony  przetarg  na  zakup  18  autobusów
hybrydowych  z  terminem ofert  do  4  grudnia).  Projekt  termomodernizacji  11  budynków
oświatowych  (wartość  33  mln  zł,  dofinansowanie  10,5  mln  zł)  -  prace
termomodernizacyjne  już  się  rozpoczęły.  Dofinansowanie  na wymienione  dwa projekty
wynosi 56,5 mln zł obiecywane przed wyborami. Projekt „Łódzki Tramwaj Metropolitalny:
etap Pabianice – Ksawerów”  - wartość ponad 146 mln zł, dofinansowanie prawie 88 mln,
zakończenie wrzesień 2020 (realizacja prac budowlanych trzeci kwartał 2018).  Obejmuje
kompleksową modernizację linii  tramwajowej w Pabianicach i Ksawerowie, w tym m.in.
przebudowę ul. Zamkowej i budowę 1,5 km pełnowymiarowej drogi dla rowerów wzdłuż
głównej ulicy.
• Urząd Marszałkowski przyznał 317 tys. zł na poprawę dostępności usług elektronicznych,
z  przeznaczeniem  na  zakup  systemu  elektronicznego  liczenia  głosów  i  zarządzania
debatą,  instalację  systemu  transmisji  on-line  obrad  RM  wraz  z  elektronicznym
obiegiem dokumentów oraz  utworzenie  platformy  partycypacji  społecznej  do  kontaktu
z mieszkańcami.  Dotacja  przeznaczona  będzie  także  na  rozbudowę  infrastruktury
informatycznej  na cmentarzu  komunalnym,  m.in.  rozwiązań,  które ułatwią  odnalezienie
grobów bliskich.
•  Z kolei wniosek dotyczący zagospodarowania Lewityna wartości 2,5 mln zł pozytywnie
zaliczył ocenę formalną i czeka na ocenę merytoryczną.
•  Dobiega końca remont  sieci  trakcyjnej linii  tramwajowej w Pabianicach, który polegał
na wymianie 6 km przewodu jezdnego i 28 słupów trakcyjnych. Na wniosek wykonawcy
realizacje zlecenia przesunięto do końca października.
•  Zrealizowany zostanie  projekt  modernizacji  Szpitalnego Oddziału  Ratunkowego wraz
z budową lądowiska. Wartość projektu to 7,3 mln zł, dofinansowanie wynosi 6,3 mln. 
•  Rozpoczęła  się  budowa  kanalizacji  sanitarnej  na  os.  Dąbrowa.  Prace  potrwają
do października przyszłego roku. Skanalizowanych zostanie 10 ulic – inwestycję prowadzi
ZWiK. Zakończyły się prace drogowe na Siennej i Zielonej. Rozpoczęły się prace na ulicy
Podmiejskiej.
•  W III edycji budżetu obywatelskiego zwyciężyło 10 spośród 32 zadań. Głosowało 4738
pabianiczan. Jednocześnie trwa realizacja projektów z ubiegłorocznej edycji - w ubiegłą
sobotę  odbyły  się  Młodzieżowe  Mistrzostwa  Pabianic  w  brydżu  sportowym.  Wpłynęła
jedna oferta w przetargu na wykonawcę górki aktywności „Wieloryba Czuj-Czuj” w parku



Wolności – jest wyższa niż kwota przeznaczona na zamówienie. Odbył się drugi przetarg
na  dostawę  i  montaż  sztucznego  lodowiska  -  jedyna  oferta,  złożona  przez  firmę
z Hiszpanii,  przewyższa  kwotę  przeznaczoną  na  zadanie  w  ramach  budżetu
obywatelskiego. Ogłoszony został nowy przetarg na budowę tężni solankowej na terenie
Bulwaru im. Kruschego - poprzedni unieważniony z braku ofert.
•  Unieważniony  został  przetarg  na  wykonawcę  prac  budowlanych  i  instalacyjnych
na Bulwarach. Wpłynęła jedna oferta za 3 mln 492 tys.  zł.  Na zadanie zarezerwowano
1 mln 525 tys. zł.
•  Pabianice  z  wynikiem 568  tys.  km zwyciężyły  w  ogólnopolskiej  kampanii  rowerowej
„Kręć kilometry”. Gratulacje dla wszystkich uczestników.
•  Miejski Ośrodek Kultury, który organizuje Dni Pabianic, przeprowadził plebiscyt na wybór
gwiazdy wieczoru. Wygrał zespół Happysad
•  Park im.  Słowackiego dostał  wyróżnienie w konkursie  na najlepiej  zagospodarowaną
przestrzeń  publiczną  w  Polsce  w  kategorii  „Przestrzeń  publiczna  w  zieleni”,  który
organizowało Towarzystwo Urbanistów Polskich.
• w dniu 1 listopada zmiana organizacji ruchu standardowo jako co roku.
• w dniach 18-19 finał Ligii Runmageddon w Pabianicach, w ramach Mistrzostwa Polski
Kobiet i Mężczyzn w biegach przeszkodowych, trasa na MOSiRZe, Lewitynie i działkach
pomiędzy,  również  bieg  korytem rzeki,  dystans  5  km z  15  przeszkodami,  6  km z  30
przeszkodami  i  finałowy  10  km  z  50  przeszkodami,  bieg  również  dla  dzieci,  jest
również kategoria  samorządowiec,  kompletowana  jest  też  drużyna  Miasta  Pabianic
samorządowców, jeśli ktoś ma ochotę to zapraszam do przyłączenia się.

Przewodniczący Rady wskazał,  że  wszyscy Radni  otrzymali  sprawozdanie  z  realizacji
zadań  oświatowych  w  Gminie  Miejskiej  Pabianice  w  roku  szkolnym  2016/2017,  które
zostało omówione na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych (zał. nr 4). Jeśli
są pytania, bardzo proszę, pytań nie było.

Ad. 7
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  zgodnie  z  Regulaminem  Rady  Miejskiej
w Pabianicach wnioski  i  interpelacje  radni  zgłaszają  na  piśmie,  a  zapytania wnoszone
są ustnie.

Radny Piotr Różycki:
- interpelacja ws analizy problemu niewłaściwego oznakowania pionowego i poziomego
na drogach pozostających w zarządzaniu miasta Pabianice (zał. nr 5);
- interpelacja ws przygotowania kilku wariantów dla Pabianic wykorzystania oświetlenia
ulicznego LED (zał. nr 6);
- interpelacja ws remontu łódzkiej ulicy Nad Dobrzynką (zał. nr 7);
-  interpelacja  ws  rozszerzenia  usługi  sprzątania  przez  firmy  wynajęte  do  zimowego
utrzymania  miasta  na  osoby  samotnie  zamieszkujące  w  zabudowie  jednorodzinnej,
które ze względu na wiek, stan zdrowia czy inne czynniki nie są w stanie samodzielnie
utrzymać w okresie zimy wymaganego przepisami prawa porządku i narażone są przez
to na grzywnę (zał. nr 8).

Radny Rafał Madaj:
-  interpelacja  –  pytanie,  czy  Prezydent  zlecił  przeprowadzenie  ekspertyzy  budynków
zlokalizowanych  na  nieruchomości  położonej  w  Pabianicach  przy  ul.  Szpitalnej  2,
ponieważ chce tam umieścić Urząd Miasta i wszystkie Wydziały UM? (zał. nr 9)



Radny Wojciech Wójtowicz:
- interpelacja ws naprawy nawierzchni ulicy Podgórnej (zał. nr 10);
- interpelacja ws naprawy chodnika na ul. Wyszyńskiego 6 (zał. nr 11);
- interpelacja ws uporządkowania odcinka ulicy Baczyńskiego sąsiadującego z obiektem
starego szpitala przy ul. Szpitalnej (zał. nr 12) 
- interpelacja ws naprawy ogrodzenia przy ul. Narutowicza 11 (zał. nr 13).

Radny Antoni Hodak: 
Zanim przedstawię interpelację, nawiążę do słów Pana Prezydenta odnoście dotacji, które
pozyskał  szpital  w  wysokości  około  6  mln  zł  na  budowę  lądowiska.  Pamiętam,
że wielokrotnie wyrażał  Pan pretensję wobec parlamentarzystów PIS-u, również wobec
senatora  Łuczaka,  myślę  że  teraz  byłoby uczciwie  i  kulturalnie  gdyby Pan  powiedział
magiczne słowo „dziękuje”, bo nie jest tak, jak powiedział Pan Adam Marczak, rzecznik
szpitala,  że napisany był  dobry wniosek i  dlatego pieniądze zostały przyznane,  bo tak
to nie  wygląda.  Pan  jest  doświadczonym  samorządowcem  i  Pan  wie,  że  tak  to  nie
wygląda. Potrzebne jest poparcie i  to poparcie nastąpiło i  dlatego udało się tą sprawę
sfinalizować, więc byłoby z Pana strony kulturalnie i przyzwoicie, gdyby Pan to uczynił.
Druga kwestia  odnoście transmisji  sesji  on-line,  cieszymy się  jako Klub Radnych PIS,
że Pan  Prezydent  w  końcu  dojrzał  do  tej  transparentności,  było  ciężko,  pojawiały
się kuriozalne argumenty,  ale  cieszę się,  że  w tym momencie nastąpiła  dobra zmiana
w Państwa poglądach.

- interpelacja dotycząca budowy ul. Miodowej (zał. nr 14);
- interpelacja dotycząca podwyższenia chodnika na pętli tramwajowej w celu ułatwienia
wsiadania do tramwajów (zał. nr 15);
-  interpelacja  dotycząca  zagospodarowania  dawnej  strzelnicy  w  Parku  Wolności  (zał.
nr 16);
- interpelacja dotycząca wykonania chodnika na pętli tramwajowej pomiędzy przystankiem
a pawilonami handlowymi (zał. nr 17);
- interpelacja dotycząca budowy chodnika przy ul. 15 Pułku Piechoty Wilków (zał. nr 18);
- interpelacja dotycząca planowanej ścieżki rowerowej pomiędzy ul. Moniuszki a ul. Łaską
(zał. nr 19)

Radny Adam Kaczorowski:
-  interpelacja  dotycząca  wykonania  remontu  nawierzchni  oraz  chodnika  na  ww  ulicy
(odcinek pomiędzy ul. Orla a ul. Moniuszki) (zał. nr 20),
-  interpelacja  w  sprawie  załatania  dziur  na  torowisku  tramwajowym  znajdujących  się
między ul. Wyspiańskiego a ul. Konopnickiej (zał. nr 21). 

Radna Katarzyna Miękina:
- interpelacja w sprawie utwardzenia nawierzchni ulic Żabiej i Wierzbowej (zał. nr 22);
- interpelacja o przegląd stanu technicznego infrastruktury oświetleniowej w Pabianicach
oraz o naprawę oświetlenia na ulicy Gryzla (zał. nr 23);
-  interpelacja  o  ujęcie  w  planie  inwestycji  miasta  Pabianic  na  rok  2018  zadania
dotyczącego  budowy  i  wyposażenia  wszystkich  szkół  podstawowych  w  place  zabaw
(zał. nr 24);
-  interpelacja  o  uporządkowanie  terenu  Stadionu  PTC  bądź  przekazanie  interpelacji
właściwym służbom (zał. nr 25);
- interpelacja pytanie na jakim etapie prac znajduje się realizacja zadania inwestycji miasta
Pabianice na 2017r. pn. „Poprawa infrastruktury obiektu piłkarskiego klubu PTC Pabianice



poprzez modernizację  oświetlania  boiska treningowego oraz zakup dwóch boksów dla
zawodników rezerwowych”? (zał. nr 26);
- interpelacja ws uporządkowania chodnika i pasa zieleni przy bloku 105 ul. Bugaj 52/54
(zał. nr 27).

Radna Bożenna Kozłowska:
Dwa  pytania,  najpierw  fakty:  żeby  miasto  mogło  robić  inwestycje  25  stycznia  2016r.
była sesja,  na  której  przyjmowaliśmy  prognozę  wieloletnią,  niestety  Państwo  z  PiS-u
nie zagłosowaliście  za  tą  prognozą,  wtedy  wychodziliśmy z  planu  naprawczego,  żeby
móc w tym  mieście  coś  robić.  Poza  tym  emitowaliśmy  obligacje.  Pytanie  brzmi:
czy gdybyśmy  nie  emitowali  tych  obligacji,  byłoby  możliwe  robienie  tych  inwestycji,
które do  tej  pory  w  roku  2016  i  2017  zostały  uruchomione?  Z  tego  co  pamiętam,
a wypowiadam się  jako  przewodnicząca Komisji  Finansów i  Budżetu,  każda prognoza
wieloletnia  jest  przez Klub PiS albo głosowana przeciw albo wstrzymuje się od głosu.
Drugie  pytanie:  dawno temu pracowałam w wydziale  inwestycji  Urzędu  Miasta,  wtedy
były pozyskiwane  środki  na  kolektor,  środki  były  również  zarówno  z  Wojewódzkiego
Funduszu  Ochrony  Środowiska   jak  i  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska,
wkład własny  do  tej  inwestycji  się  uzupełniał  tymi  środkami.  Czy  Pan  Prezydent
występował do Pana Morawieckiego o środki, aby nasze miasto uzyskać środki jako wkład
własny, a nie emitować obligacje na kolejnych 20 lat, żebyśmy mogli wyjść z tego impasu,
ponieważ moim zdaniem jest taka możliwość, aby środki z budżetu centralnego pokryły
wkład  własny,  tym  bardziej,  że  Tramwaj  Metropolitalny  był  u  nas  prognozowany,
ale ze względu na brak przyjęcia odpowiednich uchwał projekt upadł. Zatem dwa pytania,
czy bez emisji obligacji bylibyśmy w stanie cokolwiek w mieście zrobić i czy Pan Prezydent
uwzględnił że tzw. Centrala mogłaby nas wspomóc jeśli chodzi o wkład własny?

Radny Krzysztof Hile: ja mam pytanie do Pana Radnego Hodaka: jeśli się mylę, proszę
mnie poprawić, ale powiedział Pan, że ten wniosek nie był rewelacyjny a pomimo to został
wsparty. Konkretne pytanie, w jaki sposób został wsparty przez Prawo i Sprawiedliwość,
przez Senatora, którego Pan wymienił, bo mnie to ciekawi, ja nie mam informacji na ten
temat i chciałbym je poznać. 

Radny Antoni Hodak: jeśli Pan tak to odebrał, to źle Pan odebrał, sprostuję, nie oceniłem
w swojej  wypowiedzi  jakości  napisania  tego  wniosku  przez  PCM,  odniosłem się  tylko
do wypowiedzi  Pana  Marczaka,  który  stwierdził  sucho,  że  wniosek  był  dobrze
przygotowany i  z tego względu został  dobrze zaopiniowany,  nie wymienił  innych jakby
powodów.  O  to  mi  tylko  chodziło,  nie  oceniałem  jakości  tego  wniosku.  Natomiast
odnośnie drugiej kwestii, to jest chyba oczywiste w jaki sposób Senator Łuczak przyczynił
się  do  pozyskania  tych  środków,  to  są  rozmowy kuluarowe,  wizyty  w  Ministerstwach,
często nieoficjalne,  niekoniecznie  musi  być  na  to  pismo,  to  jest  taki  w  pozytywnym
znaczeniu lobbing na rzecz konkretnych zadań przez Pana Senatora, to miało miejsce,
ta decyzja nie wzięła się z księżyca i tylko i wyłącznie z tego, że został napisany dobrze
wniosek i tak to przebiega i Pan doskonale o tym wie, bo Pan ma orientację w sprawach
polityczno-samorządowych od jakiegoś czasu.

Radny  Krzysztof  Hile:  nie  za  bardzo  rozumiem,  bo  gdyby  wniosek  był  źle  napisany
to w jaki sposób dostałby te punkty które dostał, nie rozumiem lobbowania, jeśli wniosek
jest dobrze napisany, dostaje punkty,  to w jaki sposób kuluarowy można było wpłynąć,
że Pabianice dostały te pieniądze a nie nie dostały? Nie za bardzo to rozumiem.



Radny  Antoni  Hodak:  jedną  rzeczą  jest  to,  że  wniosek  kryteria  formalne  spełnia,
podejrzewam,  że  zdecydowała  większość  wniosków  które  wpłynęły  te  kryteria
spełniła, druga rzecz to  jest  kwestia wyboru tych wniosków do dofinansowania,  bo jak
się domyślam zwykle w takich sytuacjach pula jest mniejsza niż skala zapotrzebowania
ze strony  wnioskodawców,  coś  jednak  przesądziło  o  tym,  że  te  a  nie  inne  placówki
uzyskały dofinansowanie  i  tutaj  jest  właśnie  rola  tego pozytywnego lobbingu na rzecz
Pabianic.

Radna Bożenna Kozłowska: ponieważ padły słowa, że Pan senator Maciej Łuczak załatwił
te  środki  dla  lądowiska,  mamy  pytanie  do  Pana  Antoniego  Hodaka.  Pan  Łuczak
podpisywał  się  pod  załatwieniem  środków,  oczywiście  z  prasy,  dla  Włókniarza,
boiska przy sp nr 13 i  17,  z tego co widzę na komisjach wszystkie te projekty upadły,
a On tutaj  prowadził  rozmowy,  z  tego  co  pamiętam  był  też  poseł  Matuszewski,  który
się w to  angażował  i  niestety.  Poseł  Matuszewski,  jak  pamiętam,  jest  bodajże
wiceprzewodniczącym w Komisji  sportu,  więc dla mnie trochę dziwne,  że te  wszystkie
projekty upadły.

Radny  Krzysztof  Rąkowski:  nie  spodziewałem  się,  że  takie  rzeczy  usłyszę,  pomimo
że zajmuję się funduszami już prawie 1/3 swojego życia. Z tego co pamiętam, fundusze
europejskie to nie jest widzimisię kogoś w kuluarach kto sobie przyznaje listy itd., to nie
są środki  z  ministerstwa  Panie  Antoni,  tylko  program  operacyjny  Infrastruktura
i Środowisko  i  konkurs,  który  został  ogłoszony  na  dofinansowanie  i  to  nie  jest  tak,
ze decydowało  sobie  grono  osób  Pan  senator  i  ktoś  tam.  To  jet  praca  Ministerstwa
Zdrowia,  w którym jest  odpowiedni  departament,  w którym są ocenianie  wnioski  i  nie
wiem,  czy  dobra  zmiana  polega  na  tym,  że  w  zaciszu  gabinetu  sobie  robimy  listy
rankingowe,  czy  pracujemy  zgodnie  z  procedurami,  zatwierdzonymi  przez  Komisję
Europejską. Tym, o czym Pan powiedział powinna się zająć Komisja OLAF (przy Komisji
Europejskiej) – ona tropi nadużycia, bo to co Pan powiedział pokazuje, że tu nie chodzi
o meteorytykę,  tylko  całkowicie  o  politykę.  To  jest  strzał  w  kolano,  wciskacie  taki  kit,
że Pan senator załatwił  pieniądze, że to się w głowie nie mieści. Ministerstwo Zdrowia
to nie jest instytucja, która przyznaje środki unijne, jak jej się widzi, to są procedury, listy
rankingowe,  ocena  formalna,  merytoryczna,  wytyczne,  które  muszą  być  spełnione.
To przepraszam Pan senator powiedział: zostawcie, wytyczne, po co Komisja Europejska,
przyznajemy według własnego widzimisię? Czy Pani Bożenna ma racje, że aplikowanie
o środki  dla  Pabianic  gdziekolwiek  indziej  niż  w  Urzędzie  Marszałkowskim,  który  póki
co stosuje  procedury  unijne  pokazuje,  że  tych  pieniędzy  nigdy  nie  dostaniemy,
bo zapadają  w  gabinetach?  Gratuluję,  szacunek  za  to  co  usłyszałem,  nauczyłem  się
nowych  rzeczy.  Nie  ma  procedur  unijnych,  tylko  decydują  o  tym  senatorowie,  ja  się
zajmuję 13 lat funduszami, w życiu nie słyszałem takich bzdur.

Radny Antoni Hodak ad vocem: po wypowiedzi radnego Rąkowskiego mam wątpliwości,
ja bym  się  nie  zdziwił,  gdyby  ze  strony  Platformy  Obywatelskiej  było  takie  myślenie,
że Komisja Europejska jest ważniejsza niż interes Pabianic. Mam nadzieje, że Pan jednak
się cieszy z tego, że to dofinansowanie jest, a KE jest mniej ważna dla Pana. 

Radny Piotr  Różycki  do Pana K.  Hile:  pierwszy mechanizm jest  taki,  że jeśli  ma Pan
przykładowo 10 takich samych wniosków, a pieniędzy jest na 6, to są potrzebne rożnego
rodzaju  inne  mechanizmy,  żeby  po  prostu  wyłonić  zwycięzcę.  Pytanie  do  Pana
Prezydenta: w ramach konkursu zit  zostały nam przyznane pieniądze, ile razy zbierała
się komisja  konkursowa  w  ramach  tego  programu,  żeby  ocenić  złożony  projekt



do Urzędu Marszałkowskiego,  jeśli  to  było  dwa  razy,  to  czy  zna  Pan  taką  sytuację
wcześniej,  żeby  się  zbierała  komisja  dwukrotnie?  Otrzymaliśmy  dofinansowanie
na elektroniczny  obieg  dokumentacji,  czy  czasem  w  historii  Pabianic  już  takiego
dofinansowania nie otrzymywaliśmy?

Radny Krzysztof Rąkowski: chciałem tylko wyjaśnić, że zit-y to nie jest tryb konkursowy
i nie  podlega  on  ocenie  konkursowej.  Na  tym  polega  różnica  między  zit,  gdzie  jest
to projekt w ramach Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego, to są projekty bez konkursowe,
one zostały w strategii  rozwoju ŁOM przyjęte i  są realizowane.  Natomiast  jeśli  chodzi
o ocenę  pozostałych  projektów,  jest  grupa  ekspertów,  najczęściej  osoby  z  zewnątrz
(nie tylko  z Urzędu Marszałkowskiego),  specjaliści  w tych  dziedzinach,  którzy oceniają
te wnioski pod kątem zgodności ze wszystkimi dokumentami strategicznymi, ja odsyłam
do  tych  materiałów,  one  są  bardzo  obszerne.  Taki  system,  który  został  wypracowany
przez wiele lat funkcjonowania Unii Europejskiej, jeśli chodzi o konkursy i przyznawanie
środków,  kontrolowane  przez wszystkie  służby,  jakie  istnieją  w Polsce,  nigdy nie  było
żadnych zarzutów, jeśli chodzi o funkcjonowanie tego systemu. Nie wiem, ile razy zbierała
się komisja, obowiązuje zasada „dwóch par oczu”, nigdy nie decyduje o tym jedna osoba,
że dany wniosek przechodzi albo nie.

Radny Krzysztof Hile: panie Piotrze, mówił Pan o równości punktów, nie wiem, czy ma
Pan taka wiedzę, ale wniosek PCM nie był ostatni, tylko był jednym z środkowych, wnioski
z  niższą  punktacją  również  dostały  dofinansowanie,  więc  tutaj  równa  liczba  punktów
raczej nie wchodzi w rachubę.

Prezydent  Miasta:  przynajmniej  w  RPO  województwa  łódzkiego  jest  tak,  dlatego
składaliśmy wniosek tramwajowy dwa dni przed ostatecznym terminem, że w przypadku
równej liczby punktów  kolejność składania wniosków się liczy. Po wysłuchaniu tej dyskusji
mam  kilka  spraw:  przede  wszystkim  w  związku  z  jakością  złożonych  wniosków
i interpelacji  prosiłbym Pana Przewodniczącego o rozważenie możliwości odpowiadania
na nie  przeze mnie  na następnej  sesji.  Mianowicie,  część radnych nauczyła  się  robić
wrzutki, w których oceniają zaistniałe sytuację, natomiast odpowiedzi z mojej strony, kiedy
podają  niewłaściwe  ulice,  nie  nasze  ulice,  zajmują  się  tematami,  które  dawno zostały
zrobione  albo  rozstrzygnięte,  już  na  sesji  się  nie  pojawiają.  Skoro  ma  być  taka
przejrzystość, to również chciałbym się móc ustosunkować do tych wszystkich insynuacji,
które zostały powiedziane na tej sesji, bo ja o Państwu też słyszę różne rzeczy, natomiast
ja się plotkami tym mieście nie zajmuję. Jeżeli jest interpelacja „słyszałem na korytarzu,
że ...”, to zacznijcie Państwo czerpać źródła informacji z publikatorów, a nie z tego co się
zasłyszało w mieście. Rozumiem, że Państwa niewiara czasami sięga zenitu ale myślę,
że to  tej  pory  staramy się  robić  wszystko  maksymalnie  przejrzyście  i  to  co  się  stało
chociażby z PCM to jest duża radość dla nas, że będziemy mogli SOR wyremontować.
To jest  niezwykłe  logistyczne  zadanie,  bo  przez  czas  remontu  gdzieś  ten  sor  musi
funkcjonować,  zarząd  PCM  musi  się  z  tym  zmierzyć.  Dzisiaj  możemy  się  licytować,
kto mniej  więcej  albo wogóle pomógł,  natomiast najważniejsze jest  to,  że te pieniądze
do Pabianic  dotarły,  bo  bez  nich  szansa  na  remont  soru  byłaby  prawie  zerowa.
W nawiązaniu  do  interpelacji,  miałem  ostatnio  okazje  trzymać  w  ręku  umowy  warte
146,5 milionów zł,  dzisiaj  trzymam interpelacje  warte  może  7-8  mln  zł.  Zdecydowanie
trudniej  jest  pozyskać  pieniądze  zewnętrzne,  a  jakżeż  łatwo  jest  wieczorem  usiąść
i wypłodzić  15 interpelacji.  I  ostatnia  sprawa bezpośrednio do pana Radnego Hodaka:
jak Pan  sięgnie  pamięcią,  to  przypomni  Pan  sobie  co  się  działo  na  Komisji  Zdrowia
w październiku  ubiegłego  roku,  jakie  między  innymi  z  Pana  strony  padały  argumenty



na temat tego, ile dostaliśmy, dlaczego tyle pieniędzy straciliśmy i że na pewno już więcej
nie dostaniemy albo prawdopodobnie już więcej nie dostaniemy. Po drugie ja wiem, a Pan
z  łatwością  może  się  dowiedzieć,  kiedy  Pan  senator  Maciej  Łuczak  dowiedział  się
o przyznaniu pieniędzy dla Pabianic, wystarczy wykonać do Pana senatora telefon, myślę,
że  będzie  uczciwy  i  Panu  o  tym  powie.  Trzecia  rzecz,  możecie  być  Państwo  pewni,
że wszystkim,  którzy  rozpatrywali  wniosek,  przyznawali  dofinansowanie  w  momencie
podpisywanie umowy podziękuję tak samo mocno, jak robiłem przy każdej złotówce, która
do tego miasta przychodziła.

Przewodniczący Rady: rozważę propozycje Pana Prezydenta bo w tym punkcie zapytania,
interpelacje  i  wnioski,  niektóre  teksty  udekorowane  są  złośliwościami,  epitetami,  które
nie powinny mieć miejsca. Myślę, że aby to nie pozostawało bez echa, trzeba rozważyć,
żeby  Pan  mógł  odpowiadać  bezpośrednio  na  niektóre  pytania  i  taki  chyba  punkt
wprowadzimy.  Najbardziej  przykre  jest  to,  że  te  wypowiedzi  są  udekorowane
złośliwościami.  Ja  myślę,  że  Pan  Prezydent  jest  dojrzałym  mężczyzną  w  stosunku
do niektórych, ma wyższe wykształcenie i nie potrzeba podważać jego inteligencji.

Ad. 8
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r. - proj. nr 1
(zał. nr 28)

Skarbnik  Miasta  Pani  Anna  Łosiak  (dalej:  Skarbnik  Miasta)  omówiła  projekt
ww. uchwały.

W  związku  z  reformą  dokonuje  się  przesunięć  między  klasyfikacją  budżetową
poprzez zmniejszenie dochodów w rozdziale 80110 w gimnazjach w wysokości 4.759 zł
i zwiększenie  dochodów  w  rozdziale  80101  w  szkołach  podstawowych  w  tej  samej
wysokości. Związane to jest z porządkowanie budżetu po wprowadzeniu reformy oświaty
1 września 2017r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Zofia  Kriger  -  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  21,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0. Uchwała
Nr XLVII/580/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 29)

Ad. 9
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r. - proj. nr 2
(zał. nr 30)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.



Przesuniecie  środków  finansowych  w  kwocie  25.300  zł  między  placówkami
działu 801  oświata  i  wychowanie,  spowodowane  jest  koniecznością  zakupu:  patelni
elektrycznej  (SP  nr  8),  zmywarki  (Sp  nr  8),  kuchni  gazowej  (Sp  nr  16),  komputera
stacjonarnego (Sp nr 3), kserokopiarki (Sp nr 3).

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Zofia  Kriger  -  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  21,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0. Uchwała
Nr XLVII/581/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 31)

Ad. 10
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r. - proj. nr 3
(zał. nr 32)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Zakup  mobilnego  agregatu  prądotwórczego  wysokiej  mocy  na  potrzeby

wyposażenia  miejskiego  magazynu  kryzysowego  w  wysokości  100.000  zł  realizowany
jest z działu 758 różne rozliczenia (rezerwa kryzysowa).

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Zofia  Kriger  -  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.
Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  21,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0. Uchwała
Nr XLVII/582/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 33)

Ad. 11
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r. - proj. nr 4
(zał. nr 34)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Dokonuje się zmian w ramach wydatków majątkowych: - zwiększa się o 15.000 zł

zadanie „Modernizacja pomieszczeń szpitalnych dla potrzeb WTZ”, - zwiększenie o kwotę



185.000 zł zadanie „Przebudowa chodnika z budową drogi dla rowerów w ul. Nawrockiego
od wjazdu na parking do istniejącej ścieżki rowerowej w ul. Waltera Jankego”. Powyższe
środki pochodzą ze zmniejszenia na zadaniach: „Budowa boiska – Szkoła Podstawowa
nr 13”, „Budowa boiska – Szkoła Podstawowa nr 17” oraz „budowa obiektu Regionalnego
Centrum Sportów Wodnych w Pabianicach”. 
Ponadto  dokonuje  się  przeniesień  między  zadaniami  inwestycyjnymi  w  Kancelarii
Prezydenta Miasta Pabianic w kwocie 4.400 zł w obrębie tej samej klasyfikacji budżetowej.

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
Komisja Oświaty i Spraw Społecznych oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Zofia  Kriger  -  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Grażyna  Wójcik  poinformowała,  że  Komisja  Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było. 

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0. Uchwała
Nr XLVII/583/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 35)

Ad. 12
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r. - proj. nr 5
(zał. nr 36)

Skarbnik  Miasta  wniosła  autopoprawki  do  wszystkich  uchwał  budżetowych
(od projektu  nr  1),  ponieważ  zmienił  się  publikator  ustawy  o  samorządzie  gminnym,
w związku  z  tym  w  podstawie  prawnej  każdej  z  uchwał,  które  zreferowała  i  będzie
referowała  musimy  uzupełnić  treść  o  tekst  jednolity  uosg,  który  został  ogłoszony
po wprowadzeniu do Biura Rady tych uchwał.

Przewodniczący Rady: to element nie dotyczący meteorytyki.
Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Przenosi się kwotę 36.270 zł z zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa boiska-

Szkoła  Podstawowa  nr  17”  na  zadnia  inwestycyjne  realizowane  przez  Zarząd  Dróg
Miejskich.  Te pieniądze ZDM otrzymuje  na dokumentację  projektową ulicy Kazimierza,
Hermanowską  oraz  zlikwidowanie  kosztów  kolizji  energetycznej  ulicy  Zielonej.
Ponadto przenosi  się  z  wydatków bieżących  Zarządu  Dróg  Miejskich  kwotę  36.270  zł
na zwiększenie rezerwy ogólnej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
Komisja Oświaty i Spraw Społecznych oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.



Przewodnicząca  Komisji  Grażyna  Wójcik  poinformowała,  że  Komisja  Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Zofia  Kriger  -  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0. Uchwała
Nr XLVII/584/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 37)

Ad. 13
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r. - proj. nr 6
(zał. nr 38)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Zwiększenie dotacji celowej w wysokości 221.440 zł dla Miejskiego Ośrodka Kultury

na zadanie „Modernizacja sali widowiskowej MOK”. Środki pochodzą z zadania „Budowa
boiska-Szkoła podstawowa nr 17”.
Na  wniosek  Wydziału  Edukacji  Kultury  i  Sportu  przenosi  się  środki  z  wydatków
w wysokości  584.127  zł  z  dotacji  dla  przedszkoli  niepublicznych.  Zmniejszenie
spowodowane  jest  mniejszą  liczbą  dzieci  uczęszczających  do  tych  placówek.
Powyższą kwotę  przenosi  się  na  uregulowanie  wydatków płacowych  w  planie  oświaty
w związku  ze  zmianą  ustawy  o  systemie  oświaty  oraz  uruchomienia  dodatkowych
oddziałów przedszkolnych – dopytać Waldka o sens tego zdania?

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Zofia  Kriger  -  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Pytań nie było. 

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0. Uchwała
Nr XLVII/585/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 39)

Ad. 14
Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLV/562/17 Rady Miejskiej w Pabianicach
z dnia 17 sierpnia 2017r. w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu
Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. w Pabianicach - proj. nr 7 (zał. nr 40)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
W  związku  z  pomyłką  pisarską  dokonuje  się  stosownej  zmiany  w  Uchwale  Nr

XLV/562/17  z  dnia  17  sieprnia  2017r.  Poprzez  zmianę  zapisów  dotyczących  kapitału
zakładowego z kwoty 110.965.680,35 zł na kwotę 110.960.000 zł.



Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca  Komisji  Grażyna  Wójcik  poinformowała,  że  Komisja  Gospodarki
komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0. Uchwała
Nr XLVII/586/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 41)

Ad.15
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r. - proj. nr 8
(zał. nr 42)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
W  związku  z  niższym  wykonaniem  środków  przeznaczonych  na  dodatki

mieszkaniowej  zmniejsza się plan wydatków bieżących w Wydziale  Spraw Lokalowych
o kwotę  191.195  zł,  a  zwiększa  się  plan  wydatków  w  Kancelarii  Prezydenta  Miasta
na pokrycie  wydatków związanych z:  kosztami  postępowania sądowego (32.379,75 zł),
uiszczeniem  opłat  w  sprawach  przeciwko  Gminie  Miejskiej  Pabianice  (107.815,25  zł),
dodatkowymi szkoleniami dla  jednostek organizacyjnych związanych z wprowadzeniem
programu informatycznego Sputnik w kwocie 51 tysięcy zł.

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Zarządzania Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Joanna Kupś poinformowała, że Komisja  Zarządzania Mieniem
Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/587/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 43)

Ad.16
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017r. - proj. nr 9
(zał. nr 44)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
W związku z otrzymaną darowizną od ZEC w wysokości 1.000 zł środki przeznacza

się  zgodnie  z  wolą  darczyńcy  na  zajęcia  profilaktyczno-edukacyjne  dla  szkół.  Wpłata
ta zwiększy budżet Straży Miejskiej.
KPM – tworzy się  nowe zadanie inwestycyjne  „Zakup zestawu regałów przesuwanych



do archiwum zakładowego”  z  kwotą  planu  100.600  zł,  która  pochodzi  z  przeniesienia
kwoty 70.000 zł z zadania „Zakup systemu rejestracji posiedzeń rady miejskiej” oraz kwoty
30.600 zł z zdania „Budowa boiska-Szkoła Podstawowa nr 17”.
WSSG  –  dokonuje  się  przeniesienia  kwoty  planu  w  wysokości  68.300  zł  pomiędzy
działami  klasyfikacji  budżetowej  z  przeznaczeniem  na  współfinansowanie  wydatków
związanych z pobytem dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej.

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Zofia  Kriger  -  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/588/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 45)

Ad.17
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017r. - proj. nr 10
(zał. nr 46)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Zwiększenie  planu  dochodów  z  tytułu  dotacji  na  dofinansowanie  projektu

inwestycyjnego  pn.  „Modernizacja  i  rozwój  komunikacji  miejskiej  w  Pabianicach”
w wysokości 386.410 zł powoduje zmniejszenie kwoty zaangażowania wolnych środków
w budżecie roku 2017. Po korekcie wolne środki wynoszą 6.885.897,97 zł.

Powyższe zmiany wymuszają w Wydziale Infrastruktury Technicznej i Komunikacji
korektę  zaplanowanych  kwot  w  grupie  –  wydatki  inwestycyjne  w  kwocie  488.925  zł
i przeniesienie do grupy – wydatki na programy i projekty związane z udziałem środków
europejskich z czego kwota 386.410 zł stanowi dofinansowanie z budżetu UE, 102.515 zł.
Wkład własny do projektu.

WIiE  –  W  związku  z  podpisaną  umową  z  Urzędem  Marszałkowskim
na dofinansowanie  projektu  pn.  „Poprawa  efektywności  wykorzystania  energii
w budynkach  użyteczności  publicznej  Gminy  Miejskiej  Pabianice”  dokonuje  się
przegrupowania planu w wysokości 147.603 zł poprzez przesunięcie środków z grupy –
wydatki  inwestycyjne do grupy – wydatki  na programy i  projekty związane z udziałem
środków europejskich, który stanowi wkład do projektu.

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.



Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/589/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 47)

Ad.18
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r.  -  proj.
nr     11 (zał. nr 48)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Zwiększa się dotację celową o kwotę 44 tysiące zł dla Miejskiego Ośrodka Kultury

na zadanie „Modernizacja sali widowiskowej MOK”. Środki pochodzą z zadania „Budowa
boiska-Szkoła Podstawowa nr 17”.

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca Komisji  Zofia  Kriger  – Kozłowska poinformowała,  że Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/590/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 49)

Przewodniczący Rady zarządził 10 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady.

Ad.19
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Miejskiej Pabianice na lata 2017-2033 (zał. nr 50)

Skarbnik Miasta zgłosiła autopoprawkę do WPF: - w podstawie prawnej, - zmiana
w tytule zamiast „2017-2033” powinno być „2017-2039”, - w związku z tym, że poprzednia
uchwała zwiększała nakłady inwestycyjne o 44 tysiące zł w zadaniu „Modernizacja sali
MOK” w załączniku nr 2 „wykaz przedsięwzięć do WPF” należy skorygować w nakładach
ogółem o 44 tysiące zł i w pozycji modernizacja MOK-u o 44 tysiące zł.

WPF  należy  uaktualniać  w  związku  ze  zmianami  dokonywanymi  w  budżecie.
Drugim powodem jest podpisanie 3 umów z Urzędem Marszałkowskim, 3 duże projekty
inwestycyjne dotyczące termomodernizacji, komunikacji (autobusy) i łódzkiego tramwaju.
Szczegółowe wyjaśnienie zmian obrazuje załącznik nr 3 - Objaśnienia przyjętych wartości
do  WPF  Gminy  Miejskiej  Pabianice  na  lata  2017-2039.  Podane  tam  jest  bardzo
szczegółowo, jakie  będą z tego tytułu  dochody w latach 2017-2020 oraz jak będą się
kształtowały wydatki w tych latach. Wprowadzając te 3 zadania do WPF przedłużyliśmy
okres spłaty zobowiązań do 2039 r. Z różnicy między dochodami a wydatkami na tych
zadaniach wynika, że musimy znaleźć środki na pokrycie wkładów własnych w wysokości



71.790 mln zł. Aby obciążenie budżetu było mniejsze w tych latach uruchamiamy w 2017r.
5 mln wolnych środków z roku 2016 oraz likwidujemy wszystkie nadwyżki  budżetowe,
które do tego WPF były wykazywane w pozycji 5.2, w latach 2022-33 kwota 21.123 mln zł,
nadwyżka budżetowa w latach 34-37 tj  24 mln oraz zmniejszenie wydatków na łączna
kwotę 15.865 mln zł  w latach do 2025 i latach 2027-2033. W ten sposób przedstawiamy
pokrycie tego zadłużenia. Obligacje są na 61 mln 20-letnie, ze spłatą do 2039r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny Tadeusz Feliksiński: wszyscy mamy świadomość że ta uchwała jest najważniejsza
dzisiaj. Zgłosił kilka uwag: drobny błąd w § 1. Do meritum: zacytował dwa zdania z opinii
RIO z września tego roku za I półrocze w odniesieniu do sytuacji  w naszym budżecie
„Mając  powyższe  na  względzie  w  ocenie  składu  urzekającego  ustalona  w  prognozie
miasta  możliwość  spłaty  długu  w  latach  2020-2021  obciążona  jest  ryzykiem.  Skład
orzekający  wskazuje  również  że  decyzje  dotyczące  zaciągania  zobowiązań  przez
Prezydenta  Miasta  powinny  być  podejmowane  przy  uwzględnieniu  aktualnej  sytuacji
finansowej miasta”. Te uwagi RIO wnosiła gdy byliśmy w budżecie po przyjęciu uchwały
o emisji  obligacji,  dług  miasta  na  poziomie  33,5  mln  zł,  następnie  wyemitowaliśmy
te obligacje podpisaliśmy umowę o partnerstwo publiczno-prywatne, które nas obligowało
do spłaty 48 mln w horyzoncie 2018-2033r., potem uzyskaliśmy w wyniku umowy dużą
refundację. Dzisiejszy projekt przewiduje emisję obligacji 15,3 mln zł w 2018r., 35 mln zł
w 2019 i  10,7 mln zł  w 2020r.  Razem 61 mln nowej emisji.  Aktualny dług 33,5 mln zł
obligacje  61  mln  i  ewentualnie  koszty  umowy z  Siemensem,  wydaje  mi  się  że  około
110 mln zł to dług który osiągniemy gdy wyemitujemy te obligacje minus to co spłacimy
przez te 3 lata. Pabianice zostaną zadłużone na 22 lata, to jest pięć kolejnych pełnych
kadencji i 1 rok szóstej. O ile RIO nie dopatrzy się w którymś momencie, będziemy wtedy
w  takiej  sytuacji  że  zdolność  emisyjna  miasta  będzie  niewielka.  Oby  się  to  udało.
Osobiście w swoim imieniu dziękuję Panu Marszałkowi Witoldowi Stępniowi za podpisanie
takich  umów 3  bardzo  ważnych  dla  Pabianic,  życzę  aby te  wizje  były  do  spełnienia,
Klub PiS będzie głosował za przyjęciem tej uchwały/ 

Przewodniczący Rady: jeśli to wszystko się zrealizuje to nasze miasto wypięknieje. 

Prezydent Miasta: inwestycje, które są przed nami są na okres kilkudziesięciu lat. Patrząc
na  ten  najdroższy  projekt  myślę,  że  sprawna  komunikacja  z  Łodzią  jest  jednym
z najważniejszych  priorytetów  dla  rozwoju  miasta.  Można  długo  mówić,  jak  to  można
było sfinansować,  niestety  ustawa  metropolitalna  jest  historią.  Patrząc  w  przyszłość
przed nami duża  praca,  bo  razem  z  wkładami  to  jest  około  250  mln  zł,  które  trudno
pozyskać,  ale  jeszcze  trudniej  zrealizować  i  rozliczyć,  proszę  wszystkich  Radnych,
abyśmy nie rezygnowali z tej szansy i zagłosowali za przyjęciem tej uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  w Pabianicach Pan Krzysztof Rąkowski: w imieniu
KKRP  należy  podkreślić  dwa  elementy:  to  jest  najważniejsza  uchwała  w  ostatnich
27 latach funkcjonowania samorządu, mówimy od lat, że to miasto potrzebuje inwestycji,
ale  blokował  nas  szpital.  Teraz  w  końcu  wykorzystując  środki  zewnętrzne  mamy
okazję zmienić  oblicze  tego  miasta  chociażby  poprzez  remont  głównej  alteri
przebiegającej  przez miasto.  To nie jest tylko wymiana torów i  infrastruktury związanej



z funkcjonowaniem  tramwaju,  ale  też  przebudowa  całej  ulicy  Zamkowej,  realizacja
nowej komunikacji  w  mieście  i  z  Łodzią,  pomimo  wielu  przeszkód.  Nie  udało  się
tego zrealizować  w  oparciu  o  ustawę  metropolitalną  i  wtedy  wiele  miast  by  na  tym
skorzystało, ale udało się nasz wariant zrealizować i to jest wielki sukces Pana Prezydenta
i jest służb. Walczyliśmy o te inwestycje, ale też o inne których mamy w tej chwili 7, ich
realizacja da wzrost poczucia, że warto mieszkać w tym mieście. Takich pieniędzy ćwierć
miliarda  nigdy  nie  było  w  tym  mieście,  dlatego  trudno  tutaj  być  przeciw.  Ważne  jest
też to, że Pan Prezydent realizuje swoje obietnice  z kampanii wyborczej. Cieszymy się,
że w tej kadencji udało się to zrealizować, dlatego też będziemy glosować za. 

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/591/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 51)

Przewodniczący Rady: dziękujemy wszystkim którzy głosowali za przyjęciem tej uchwały.

Ad. 20
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nabycia  na  własność  Gminy  Miejskiej  Pabianice
udziałów w łącznej wysokości 1950/2880 w nieruchomości zabudowanej położonej
w Pabianicach przy ul. Konstantynowskiej 8 (zał. nr 52)

Prezydent  Miasta  omówił  projekt  ww.  uchwały,  autopoprawka  w  preambule
związanej z nowym tekstem jednolitym ustawy o samorządzie gminnym. 

Gmina  Miejska  Pabianice  jest  właścicielem  930/2880  części  zabudowanej
nieruchomości  położonej  w Pabianicach przy ul.  Konstantynowskiej  8  oznaczonej  jako
działka  nr  285/1,  uregulowanej  w  księdze  wieczystej  Nr  LD1P/000041732/6.  Pozostali
współwłaściciele to osoby fizyczne. 

Nieruchomość  pozostaje  w  administracji  Zakładu  Gospodarki  Mieszkaniowej.
Zgodnie  z  przeznaczeniem  w  miejscowym  planie  zagospodarowania  przestrzennego
działka  nr  285/1  znajdująca  się  w  jednostce  przestrzennej  C.5.1/114Ś  przeznaczona
jest do zagospodarowania na cele zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej o charakterze
śródmiejskim. 

Nieruchomość zabudowana jest 2 budynkami mieszkalnymi wielorodzinnymi typu
kamienica  oraz  budynkami  gospodarczymi.  W  sporządzonym  na  zlecenie  Urzędu
Miejskiego  w  Pabianicach  operacie  szacunkowym  wartość  rynkowa  nieruchomości
przekracza kwotę  300 tys.  zł.  Nabycie  udziałów współwłaścicieli  przez Gminę Miejską
Pabianice  umożliwiłoby racjonalne gospodarowanie  nieruchomością  poprzez  uzyskanie
prawa  swobodnego  dysponowania  wolnymi  lokalami  mieszkalnym  lub  sprzedaż
nieruchomości (po wyprowadzeniu lokatorów). 

Sekretarz  Miasta  Pan  Paweł  Rózga  (dalej:  Sekretarz  Miasta): to  poprawka  będzie
dotyczyła  wszystkich  uchwał  przedstawionych  pod  obrady  dzisiejszej  sesji  w  związku
z nowym tekstem jednolitym ustawy o samorządzie gminnym t.j. z 2017r. poz. 1875. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Zarządzania
Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca Komisji Joanna Kupś poinformowała, że Komisja Zarządzania Mieniem
Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.



Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  20,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/592/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 53)

Ad. 21
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  spółdzielczego  własnościowego  prawa
do     lokalu  mieszkalnego  nr  35  położonego  w  Pabianicach  przy  ul.  Łaskiej  90
(zał.     nr     54)

Prezydent Miasta omówił projekt ww. uchwały.
Gmina Miejska Pabianice nabyła w drodze spadku udział 12/16 w spółdzielczym

własnościowym  prawie  do  lokalu  mieszkalnego  nr  35  przy  ul.  Łaskiej  90.  Zgodnie
z zapisami Kodeksu cywilnego gmina nie może odrzucić spadku, który jej przypadł z mocy
ustawy, nie składa również oświadczenia o jego przyjęciu, a spadek uważa się za przyjęty
z dobrodziejstwem inwentarza. Odpowiedzialność gminy za długi spadkowe ograniczona
jest do wartości stanu czynnego spadku.
W  celu  zniesienia  współwłasności  aktem  notarialnym  rep.  A  nr  2837/2017  z  dnia
31.08.2017 r.  Gmina nabyła udział  4/16 w ww.  lokalu od pozostałych współwłaścicieli.
Spółdzielcze  własnościowe  prawo  do  lokalu  jest  ograniczonym  prawem  rzeczowym,
przechodzi na spadkobierców i jest prawem zbywalnym. Gmina jako właściciel ww. prawa
zobowiązana jest do ponoszenia kosztów na rzecz Pabianickiej Spółdzielni Mieszkaniowej
związanych  z  jego  eksploatacją,  centralnym  ogrzewaniem  i  funduszem  remontowym.
Z uwagi na powyższe uzasadnionym jest przeznaczenie do sprzedaży ww. spółdzielczego
własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego. 
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Zarządzania
Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca Komisji Joanna Kupś poinformowała, że Komisja Zarządzania Mieniem
Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  19,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/593/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 55)

Ad. 22
Podjęcie  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr  XLII/541/17  z  dnia  8  czerwca  2017r.
w     sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi  oraz  terminu  i  miejsca  składania  deklaracji  przez  właścicieli
nieruchomości położonych na terenie Miasta Pabianic (zał. nr 56)

Skarbnik Miasta omówił projekt ww. uchwały.
Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom podmiotów pobierających formularze w formie

elektronicznej,  zmieniamy zapis ust.  3  w paragrafie  1,  podając aktualnie  obowiązujący
adres  „nowy-bip.um.pabianice.pl”  oraz  zmieniamy na  stronie  4  formularza  w  punktach
I.2a) oraz  I.2b)  zapis  „opłata  miesięczna” na  „opłata  za  rok”  .  Dla  czytelności  zapisu



i w celu uproszczenia odszukania poprawnego formularza deklaracji zamianie ulega cały
załącznik.

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  20,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/594/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 57)

Ad. 23
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej
o     charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Miejskiej
Pabianice (zał. nr 58)

Zastępca  Prezydenta  Prezydent  Miasta  Pani  Aleksandra  Jarmakowska-Jasiczek
(dalej:  Zastępca Prezydenta) omówił  projekt  ww.  uchwały.  Autopoprawka w preambule
dotycząca tekstu jednolitego ustawy o samorządzie gminnym.

Zmiana  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym
dla uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Pabianice  spowodowana
jest zmianami przepisów, na podstawie których przyznawane są stypendia i zasiłki szkolne
tj. ustawy o systemie oświaty, ustawy o pomocy społecznej oraz ustawy o świadczeniach
rodzinnych.  Wdrożenie  niniejszego  regulaminu  pozwoli  na  realizację  powierzonych
zadań zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Zofia  Kriger-Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  20,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/595/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 59)

Ad. 24
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Miasta Pabianic (zał. nr 60)

Sekretarz   Miasta  omówił  projekt  ww.  uchwały.  Zmiana  dotyczy  zastosowania
załącznika  ws  wykazu  miejskich  jednostek  organizacyjnych  do  aktualnego  stanu.
Wiąże się  to  z  likwidacją  szkół  gimnazjalnych  i  uzupełnienie  o  powstałe  w to  miejsce
trzy szkoły podstawowe nr 2, 15 i 16. Dwie drobne autopoprawki w załączniku:-  w pozycji
23 zamiast  „z  klasami  integracyjnymi”  powinno  być  „z  oddziałami  integracyjnymi”;



- w pozycji  5  siedziba  Żłobka  Miejskiego  przy  ul.  Stanisława  Moniuszki  146,  a  nie
Moniuszki 146 i publikator ustawy o samorządzie gminnym.

Zgodnie  z  art.  18  ust.  2  pkt  1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie
gminnym, uchwalenie statutu gminy należy do wyłącznej właściwości rady gminy. 

Statut  Miasta  Pabianic  został  przyjęty  uchwałą  Nr  XVIII/191/11  Rady  Miejskiej
w Pabianicach  z  dnia  28  października  2011  r.  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Miasta
Pabianic (t.j. Dz. Urz. Woj. Łódzkiego z 2014 r. poz. 24). 

Załącznikiem nr  3  do  Statutu  jest  wykaz  miejskich  jednostek  organizacyjnych.  
Zmiana załącznika  nr  3  do  Statutu  jest  konsekwencją  wejścia  w życie  uchwały

Nr XXXVIII/490117 Rady Miejskiej  w Pabianicach z  dnia  28  marca 2017 r.  w  sprawie
dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  do  nowego  ustroju  szkolnego
(Dz. Urz. Woj. Łódzkiego z 2017 r. poz. 1689).

Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Zofia  Kriger-Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Pytań nie było.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  20,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/596/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 61)

Ad. 25
Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, ustalenia
jej  przebiegu  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Pabianice  oraz  nadania  nazwy  ulicy
gminnej (zał. nr 62)

Nowo  powstała  ulica  miejska  pochodzi  z  podziałów  nieruchomości  położonych
w Pabianicach przy ul. Glebowej 40, Malinowej 7, Karniszewickiej 145, 147C, 147B, 147E
i  149  wykonanych  na  wnioski  ich  właścicieli  —  zgodnie  z  miejscowym  planem
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Pabianie  zatwierdzonym  uchwałą  z  dnia
29 czerwca 2006r. Nr LXVII/561/06 Rady Miejskiej w Pabianicach w sprawie miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Pabianic w granicach administracyjnych
Gminy Miejskiej Pabianice. 
Właściciele  wydzielonych  działek  oczekują  nadania  nazwy  nowo  powstałej  ulicy
co umożliwi  nadanie  numerów  porządkowych  istniejącym  bądź  projektowanym
budynkom a  także  usprawni  procesy  inwestycyjne  na  tych  terenach  oraz  ułatwi  obrót
przyległymi działkami. 
Zgodnie z art.  7 ust.  2 ustawy z dnia 21.03.1985 r.  o drogach publicznych, zaliczenie
projektowanej drogi do kategorii dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy
po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu powiatu. 
Uchwała  Zarządu  Powiatu  Pabianickiego  opiniująca  pozytywnie  zaliczenie  w/w  drogi
do kategorii  dróg  gminnych  została  podjęta  dnia  16  października  2017r.  -  Uchwała
Nr 171/17. 

Przewodniczący Rady: uchwała dotyczy ulicy nowo utworzonej,  bez wylotu, właściciele
działek, którzy budują tam domy mają trudności w załatwieniu formalności ze względu



na brak adresu. Dlatego wystąpili z wnioskiem o nadanie tej ulicy nazwy i zaproponowali
nazwę  ulica  Lawendowa.  Nazwy  ulic  sąsiadujących  pochodzą  też  od  nazw  kwiatów,
warzyw.  Wnioskuję,  aby nadać taką nazwę tej  ulicy.  Mamy różnych wielkich Polaków,
których moglibyśmy uhonorować nadając ulicy nazwę ich imienia, ale do tej ulicy bardzo
pasuje nazwa Lawendowa.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Zofia  Kriger-Kozłowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty
i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  20,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0.  Uchwała
Nr XLVII/597/17 została podjęta przez Radę. (zał. nr 63)

Ad. 26
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz udzieli pisemnych odpowiedzi na interpelacje.

Ad. 27
Informacje i komunikaty:
Przewodniczący Rady poinformował o pogrzebie Pana Sylwestra Jagudzkiego;

Ad. 28
Przewodniczący Rady zamknął obrady XLVII  sesji Rady Miejskiej w Pabianicach o godz.
18.30.

Komisja Uchwał i Wniosków - zał. nr 64.

Płyta CD – zał. nr 65.

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

Protokołowała: Obradom przewodniczył:

     Magdalena Witkowska     Andrzej Żeligowski


